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NÚM.: PLE-19/07/2023-8 
ÒRGAN: Ple 
SESSIÓ: Constitutiva 
DATA: 19 de juliol de 2023 
HORA: 12:00 
LLOC: Saló de sessions 
DOCUMENT: ACTA  
 
Girona, a les 12 del migdia del dia 19 de juliol de 2023, es reuneixen al saló de sessions 
d'aquesta Diputació per constituir la corporació els diputats i les diputades electes a les 
darreres eleccions locals, convocades per Reial Decret 207/2023, de 3 d’abril. 
 
Assisteix el subscrit secretari general de la Diputació, Jordi Batllori i Nouvilas, que actua 
de secretari i autoritza la present acta. 
 
Comença la sessió de constitució de la corporació de la Diputació de Girona i a tal efecte 
el sotasignat secretari llegeix els preceptes legals que regulen la constitució de les 
diputacions, concretament l'article 57, apartats 1, 2 i 3, del Reglament d'organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986, 
de 28 de novembre i l'article 207, apartat 2, de la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del 
règim electoral general. 
 
El senyor secretari manifesta que el nombre de diputats i diputades electes presents 
supera la majoria absoluta del nombre legal de membres que han d’integrar la corporació, 
per això es pot constituir la corporació.  
 
A continuació el senyor secretari demana als membres de la Mesa d’Edat, resultant el de 
més edat entre els diputats electes presents el senyor Josep Maria Martínez Chinchilla i 
el de menys edat el senyor Guillem Surroca Pascual, que procedeixin a la constitució de 
la Mesa d’Edat i que, per adquirir plena condició dels seus càrrecs, prestin jurament o 
promesa d’acatament a la Constitució, els quals, prometen el càrrec segons la fórmula 
legalment establerta pel RD 707/1979, de 5 d'abril, que és llegida pel senyor secretari i 
que té el contingut següent: 
 
“ Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions del 
càrrec de Diputat provincial amb lleialtat al Rei i servar i fer servar la Constitució com a 
norma fonamental de l’Estat ” ? 
 
Sr. José Maria Martínez Chinchilla:  Sí, prometo. 
Sr. Guillem Surroca Pascual:  Ho prometo, per imperatiu legal i treballaré per 
l'alliberament nacional dels Països Catalans. 
 
Tot seguit es constitueix la Mesa d'Edat que ha de presidir la constitució de la corporació, 
composada pel diputat electe de major edat JOSÉ MARIA MARTÍNEZ CHINCHILLA i el 
diputat electe de menor edat GUILLEM SURROCA PASCUAL, assistida de l'expressat 
secretari. El senyor Josep Maria Martínez Chinchilla com a president de la Mesa d’Edat 
declara constituïda la Mesa d’Edat. 
 
El president de la Mesa manifesta que s’han examinat les 27 credencials presentades a 
la Secretaria, expedides per les Juntes Electorals de Zona, s’ha comprovat el nom i la 
identitat dels assistents a la sessió, i s’han presentat els documents relatius al compliment 
de les obligacions establertes a l’article 75 de la Llei reguladora de les bases del règim 
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local en relació amb l’article 108 de la Llei orgànica del règim electoral general, relatives 
a les declaracions corresponents al Registre d’Interessos. 
 
D’acord amb aquestes declaracions, no consta a aquesta Mesa la concurrència en els 
diputats i diputades assistents de cap causa d’incompatibilitat per prendre possessió del 
càrrec de les previstes als articles 6, 202 i 203 de la Llei orgànica del règim electoral 
general. No obstant, es demana que si algú en tingués ho manifesti abans de continuar 
la sessió. 
 
En el moment de prendre possessió i per adquirir la plena condició dels seus càrrecs, els 
candidats electes han de jurar o prometre acatament a la Constitució tal i com regula 
l’article 108.8 de la Llei orgànica del règim electoral general. 
 
El president de la Mesa demana que la resta de diputats i diputades electes que han 
d’integrar la corporació prestin jurament o promesa i s’apropin a mesura que siguin 
cridats pel senyor Secretari General, per ordre alfabètic de partits judicials. 
 
Els diputats i diputades proclamats pels diferents partits judicials son els següents: 
 
PARTIT JUDICIAL DE LA BISBAL 
MÒNICA ALCALÀ TORRENT ERC-AM 
JULI FERNÁNDEZ IRUELA PSC-CP 
CARLES MOTAS LÓPEZ TE 
VANESSA PEIRÓ ROYÁN JUNTS-CM 
MARIA PUIG FERRER ERC-AM 

 
PARTIT JUDICIAL DE FIGUERES 
MÍRIAM LANERO CARRILLO CM 
JOSÉ MARIA MARTÍNEZ CHINCHILLA CP 
JORDI MASQUEF CREUS CM 
JOAN PLANA SAGUÉ ERC-AM 

 
PARTIT JUDICIAL DE GIRONA 
JOSEP BOFILL TESTART PSC-CP 
JORDI CASAS COMAS CUP 
JOAN MARTIN PUNTADA PSC-CP 
MIQUEL NOGUER PLANAS JUNTS-CM 
M. ÀNGELS PLANAS CROUS JUNTS-CM 
PAU PRESAS BERTRAN ERC-AM 
JOAQUIM ROCA VENTURA JUNTS-CM 
GUILLEM SURROCA PASCUAL CUP 
MAITE TIXIS PADROSA ERC-AM 

 
PARTIT JUDICIAL D'OLOT 
IMMACULADA MUÑOZ DÍAZ CM 
MIQUEL REVERTER TRES ERC-AM 

 
PARTIT JUDICIAL DE PUIGCERDÀ 
ALFONS CASAMAJÓ CARRERA CM 

 
PARTIT JUDICIAL DE SANTA COLOMA DE FARNERS 
JOSEP MARIA BAGOT BELFORT ERC-AM 
JORDI CAMPS VICENTE CM 
NATÀLIA FIGUERAS PAGÈS CM 
PERE GARRIGA SOLÀ IdSELVA 
ADRIÀ LAMELAS MARTÍNEZ PSC-CP 
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NIL PAPIOL CHAMPAGNE ERC-AM 
 
Per la Secretaria General són cridats els diputats i les diputades, per ordre alfabètic de 
Partits Judicials, amb l’excepció dels membres integrants de la Mesa, i a mesura que 
són anomenats s'apropen a la Mesa i prometen o juren el càrrec, segons la fórmula 
legalment establerta pel RD 707/1979, de 5 d'abril, que és llegida pel senyor secretari i 
que té el següent contingut: 
 
“ Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions del 
càrrec de Diputat/Diputada provincial amb lleialtat al Rei i servar i fer servar la Constitució 
com a norma fonamental de l’Estat ” ? 
 
Sra. Mònica Alcalà Torrent: Sí, ho prometo per imperatiu legal i amb el compromís 

de defensar les comarques gironines i el país. 
Sr. Juli Fernández Iruela: Sí, prometo. 
Sr. Carles Motas López:  Sí, prometo per imperatiu legal. 
Sra. Vanessa Peiró Royán: Sí, ho prometo per imperatiu legal, amb lleialtat al poble 

de Catalunya i el mandat de l’1 d’octubre. 
Sra. Maria Puig Ferrer: Sí, per imperatiu legal, ho prometo, amb el compromís 

de defensar el país, les comarques gironines i la seva 
gent. 

Sra. Míriam Lanero Carrillo Sí, ho prometo per imperatiu legal 
Sr. Jordi Masquef Creus: Sí, ho prometo per imperatiu legal. 
Sr. Joan Plana Sagué: Sí, ho prometo per imperatiu legal, amb el compromís 

de defensar les comarques gironines i el país. 
Sr. Josep Bofill Testart: Sí, ho prometo 
Sr. Jordi Casas Comas: Ho prometo per imperatiu legal i treballaré per 

l’alliberament nacional i social dels Països Catalans 
Sr. Joan Martín Puntada: Sí, ho prometo 
Sr. Miquel Noguer Planas Sí, per imperatiu legal, ho prometo 
Sra. M. Àngels Planas Crous: Sí, prometo per imperatiu legal 
Sr. Pau Presas Bertran: Sí, per imperatiu legal, ho prometo, amb el compromís 

de defensar el país, les comarques gironines i la seva 
gent 

Sr. Joaquim Roca Ventura: Sí, ho prometo per imperatiu legal 
Sra. Maite Tixis Padrosa: Sí, ho prometo per imperatiu legal, per defensar les 

comarques gironines, el país i la seva gent. 
Sra. Immaculada Muñoz Díaz Sí, ho prometo per imperatiu legal 
Sr. Miquel Reverter Tres: Sí, per imperatiu legal, amb el compromís de treballar 

per les comarques gironines i la seva gent 
Sr. Alfons Casamajó Carrera: Sí, ho prometo per imperatiu legal 
Sr. Josep Maria Bagot Belfort: Sí, ho prometo per imperatiu legal, amb el compromís 

de defensar les comarques gironines i el país en general 
Sr. Jordi Camps Vicente: Sí, ho prometo per imperatiu legal i prometo defensar 

els interessos d’aquesta Diputació i la gent de la nostra 
demarcació i del nostre país 

Sra. Natàlia Figueras Pagés: Sí, ho prometo per imperatiu legal 
Sr. Pere Garriga Solà: President. Sí, prenc possessió d’aquest càrrec per 

treballar per les persones i els municipis, perquè en 
democràcia, la sobirania està en el poble i és el poble a 
qui ens devem. I juro, per la meva lleialtat i honor, 
treballar activament per la creació de la República 
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catalana com a embrió de la futura República dels 
Països Catalans 

Sr. Adrià Lamelas Martínez: Sí, prometo 
Sr. Nil Papiol Champagne Sí, per imperatiu legal, ho prometo, amb el compromís 

de defensar les comarques gironines, el país i el seu 
patrimoni natural 

 
Tot seguit els diputats i les diputades passen a ocupar l'escó corresponent. 
 
La Mesa declara, per mitjà de José Maria Martínez Chinchilla, que havent-se acomplert 
els requisits establerts a la Llei orgànica del règim electoral general es declara 
constituïda la corporació pels diputats i diputades abans esmentats. 
 
Tot seguit es procedeix per votació secreta a l’elecció del president de la Diputació de 
Girona per la qual cosa són candidats aquells que proposin cadascun dels diferents 
grups polítics: 
 
Maria Àngels Planas Crous anuncia que el candidat de Junts per Catalunya (JxCat) és 
el senyor Miquel Noguer i Planas; Pau Presas i Bertran manifesta que el grup d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM) no presenta candidat; Juli 
Fernández Iruela anuncia que el candidat del Partit dels Socialistes de Catalunya-
Candidatura de Progrés (PSC-CP) és ell mateix; Guillem Surroca Pascual anuncia que 
el candidat de la Candidatura d’Unitat Popular (CUP) és ell mateix; Carles Motas López 
en nom de Tots per l’Empordà (TE) manifesta que no presenta candidat; i Pere Garriga 
Solà en nom d’Independents de la Selva (IdSelva) manifesta que no presenta candidat. 
 
El president de la Mesa demana que els diputats i diputades dipositin a l'urna preparada 
a aquest efecte el seu vot, a mesura que són cridats pel senyor secretari. 
 
A continuació es procedeix a l'escrutini que dóna el resultat següent: total de vots 
emesos, vint-i-set. 
 

• 20 vots a favor del diputat  MIQUEL NOGUER PLANAS 
•  5 vots a favor del diputat JULI FERNÁNDEZ IRUELA 
•    2 vots a favor del diputat GUILLEM SURROCA PASCUAL 

 
En conseqüència la Mesa proclama PRESIDENT DE LA DIPUTACIÓ DE GIRONA, el 
diputat senyor MIQUEL NOGUER PLANAS. 
 
El president de la Mesa pregunta al senyor MIQUEL NOGUER PLANAS si accepta el 
càrrec i aquest respon afirmativament. 
 
Acte seguit el senyor MIQUEL NOGUER PLANAS pren possessió de la Presidència de 
la Diputació de Girona amb la promesa del seu càrrec, segons la fórmula establerta pel 
RD 707/1979, de 5 d'abril, que és llegida pel senyor secretari i que té el contingut 
següent: 
 
“ Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions 
del càrrec de President amb lleialtat al Rei i servar i fer servar la Constitució com a 
norma fonamental de l’Estat ” ? 
 
El senyor Miquel Noguer Planas, respon: Sí, ho prometo per imperatiu legal. 
 



 

Diputació de Girona – Secretaria General – Actes – secretaria@ddgi.cat – www.ddgi.cat 

 

5

La Mesa d’edat lliura al senyor Miquel Noguer Planas els atributs del càrrec que són la 
Vara i la Medalla d’or i aquest passa a ocupar el seu setial. 
 
El senyor José Maria Martínez Chinchilla com a president de la Mesa d’Edat declara 
dissolta la Mesa d’Edat. 
 
Seguidament el president, Miquel Noguer Planas, ofereix la paraula als representants 
dels sis grups polítics perquè facin, si així ho desitgen, l'explicació del seu vot. 
 
El senyor Pere Garriga Solà per Independents de la Selva (IdSelva) pren la paraula i 
diu:  
 
“Moltes gràcies, president, i felicitats. Benvolgudes companyes diputades, benvolguts 
companys diputats, senyor president, autoritats assistents a l'acte, treballadores i 
treballadors de la institució, i a tothom que sou aquí en general. Primer de tot, vull fer 
un agraïment públic a la Gisela Saladich, que és qui els darrers vuit anys em va precedir 
com a diputada del grup dels Independents de la Selva. Espero saber estar a l'alçada. 
Els parlo també en representació de la ciutadania de la comarca de la Selva que, amb 
els seus vots ens va fer confiança per estar aquí, així com dels 54 càrrecs electes dels 
Independents de la Selva. Una formació política municipalista al cent per cent, amb un 
marcadíssim caràcter en defensa del bé comú i de les persones.  
Hem escollit president i nosaltres hem votat a favor de la candidatura del senyor Miquel 
Noguer. És un vot personal, és cert, i ho hem decidit així perquè sempre que, des dels 
municipis, hem tingut seriosos problemes, i amb la nostra mà nua hem trucat a la porta 
de la Diputació, sempre se'ns ha obert aquesta porta i hem trobat una mà estesa, 
amiga, disposada a ajudar en tot allò que fos possible. Però també és un vot polític, 
més enllà de les nostres més que segures moltes discrepàncies en moltes coses, hi ha 
el respecte que li tenim a la veu del poble, i quan el poble parla, l'hem de saber escoltar. 
I la votació popular va decidir que a la província hi hagin dues grans formacions 
majoritàries: Junts per Catalunya, amb la seva marca blanca de Compromís Municipal, 
i Esquerra Republicana de Catalunya amb la seva marca blanca d'Acord Municipal. Ens 
felicitem que ambdues formacions, o totes quatre, no sabria dir-ho, hagin arribat a un 
acord per fer govern en aquesta administració, perquè sempre hem cregut en els 
governs forts, que són els que poden prendre decisions fortes i valentes, que en aquest 
cas han de passar de totes, totes, per reforçar el municipalisme i el bé a les persones. 
I que ningú pateixi si no ho fan així, si no ho fan bé, el poble, que és sobirà, se'n cuidarà 
de fer-los fora, perquè no oblidem mai que és el poble qui ens posa i és el poble qui 
ens treu.  
I pel que fa a nosaltres, sàpiga, senyor president, que estem aquí en positiu per ajudar 
amb tot allò que bonament puguem en bé de les nostres administracions locals, 
sobretot les més petites i, per tant, les més desvalgudes i necessitades. Però també 
estem aquí per discrepar del govern en tot allò que creiem que no es fa bé o que es pot 
millorar. I sobretot, estem aquí per fer propostes que ens ajudin a avançar i que la 
Diputació sigui aquest ajuntament d'ajuntaments que estic convençut que tots els aquí 
presents volem. A la gent que em coneixeu bé, que sap de les meves conviccions 
polítiques, i de la meva vida i trajectòria política, i que ara està pensant què carai hi fa 
en Pere aquí, els dic que sí, que tenen raó, que jo també ho penso, però que tenim les 
eines que tenim i les hem de saber aprofitar. I fer-ho també des d'aquesta institució, 
construint, pas a pas, fermament, en el camí de la democràcia, la construcció de la 
República catalana. Permetin-me unes paraules també de força i suport al Molt 
Honorable President de la Generalitat, Carles Puigdemont. I ho fem en suport, 
solidaritat i respecte absolut a totes i cadascuna de les persones represaliades i 
encausades per un govern que no accepta la democràcia, sinó que imposa el poder 
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d'un sistema judicial vell i caduc, massa sovint predemocràtic, per anar en contra de 
les voluntats populars majoritàries. Estem aquí, també, en nom i representació de totes 
i cadascuna d'aquestes persones represaliades i encausades. I la resta de formacions 
polítiques aquí representades, les que no estem al govern, és clar, sapigueu que tenim 
el desig d'arribar a l'entesa necessària per fer propostes positives, i sempre treballant i 
pensant en el benefici dels municipis i de la ciutadania. Junts i tantes vegades com 
calgui, aquí estem perquè som, amb les mans ben obertes. Volia dir moltes més coses, 
però tindrem temps en aquests propers quatre anys. Moltes gràcies per escoltar-me.” 
 
El senyor Carles Motas López per Tots per l’Empordà (TE) pren la paraula i diu: 
 
“Moltes gràcies, senyor president. Diputades, diputats, autoritats i públic en general que 
avui ens acompanya. Primer de tot, president, permeti'm felicitar-lo per la reelecció i, ja 
d'entrada, amb aquesta mostra de vot de confiança per part nostra a la seva persona, 
una confiança que no és nova i que no és gratuïta. Vostè se l'ha anat guanyant en els 
darrers quatre anys per l'estreta col·laboració que hem mantingut amb vostè en tot 
moment i que volem continuar mantenint en aquest mandat, des de diferents àmbits, 
per descomptat, vostè amb responsabilitats de govern i nosaltres a l'oposició, però sí 
que és un reconeixement a aquesta col·laboració on sempre l'hem trobat disponible 
quan l'hem necessitat.  
Seguidament, permeti'm que, en primer lloc, també vulgui agrair a les més de 12.700 
persones que han posat la seva confiança en les candidatures de Tots per l'Empordà 
en els vint-i-vuit municipis de l'Empordà on ens hem presentat a les eleccions. Vint-i-
vuit municipis que representem un gran creixement per a la nostra formació. Tretze 
municipis del Baix Empordà i quinze de l'Alt Empordà, amb la voluntat de representar 
el municipalisme, els ajuntaments, els consells comarcals i també aquí, a la Diputació. 
Des de Tots per l'Empordà crec que hem pogut demostrar la nostra voluntat i capacitat 
d'entesa i col·laboració amb el govern de la Diputació i amb el seu president, i hem 
donat suport a moltes, jo diria que la majoria de les iniciatives que s'han presentat en 
aquests darrers quatre anys. I com us deia, volem mantenir aquesta voluntat d'entesa 
que s'ha demostrat que és profitosa pel territori que representem. Creiem que una 
modernització sostenible de l'Empordà i de tota la demarcació en extensió és possible 
si la fem des de la col·laboració entre ajuntaments i institucions supramunicipals. Crec 
que tenim uns valors que hem de preservar i en això també tenim responsabilitats. 
La labor d'ajuda i apropament als municipis és una responsabilitat d'aquesta institució 
i penso que s'ha aconseguit en bona mesura en el darrer mandat. Un mandat que ens 
ha posat a prova tothom amb un fenomen natural com el Glòria i amb una pandèmia 
que ha trastocat els plans i les planificacions de tots els municipis, també de la 
Diputació. Però penso també que la Diputació va saber estar al costat dels municipis, i 
en això també, president, li vull agrair la seva col·laboració constant en els moments 
difícils. Esperem, en aquest mandat, que no vingui marcat, com deia, per pandèmies 
mundials ni fenòmens naturals, i que sí que sigui un mandat que segueixi treballant 
amb els objectius que ens marca Europa, uns objectius de 2030, posant el benestar de 
les persones al capdavant, garantint la prosperitat econòmica i reduint les desigualtats 
dels nostres ciutadans. En aquesta labor estarem des de Tots per l'Empordà i amb 
aquesta voluntat ens posem a disposició del govern i de vostè, senyor president, per 
fer de l'Empordà i de tota la demarcació un lloc millor on viure per a tothom. Compti 
amb la nostra col·laboració en tot allò que li puguem ser d'ajuda. Moltes gràcies i 
felicitats a tots per la presa de posició. Moltes gràcies.” 
 
El senyor Guillem Surroca Pascual per la Candidatura d’Unitat Popular (CUP) pren la 
paraula i diu: 
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“Bé, primer de tot, felicitats, Miquel. Avui encarem un nou mandat i ho fem canviant de 
cares visibles i passant d'un a dos diputats, que són el reflex d'uns bons resultats de 
les Candidatures d'Unitat Popular a la demarcació, començant també per la ciutat de 
Girona, que inicia una nova etapa amb Guanyem al capdavant d'un govern 
representatiu de les majories independentista i d'esquerres i de la qual esperem molt 
també com a capital. Tot i aquests canvis, i atenent també a la repetició del pacte Junts-
Esquerra, la nostra línia política en aquesta institució serà de continuïtat. Deixeu-me 
destacar i agrair especialment en aquest sentit, la feinada que ha dut a terme la nostra 
predecessora, Marta Guillaumes, que se suma a la feina feta anteriorment pels 
companys Laia Pèlach i Lluc Salellas, l'alcalde de Girona, aquí present. Des de 2015 i 
fins ara, amb només un diputat en aquest ple, la CUP ha aconseguit posar llums i 
taquígrafs a aquesta institució, provocant-hi canvis substancials. És clar, però, que som 
lluny, llunyíssim, del model institucional i de polítiques públiques que des del nostre 
espai considerem que el poble mereix i necessita. I és que les diputacions no només 
són institucions de disseny i imposició espanyola, sinó importants centres de poder 
polític i econòmic clarament desconeguts i allunyats de la gran majoria de la població. 
Aquesta distància i l'elecció indirecta que l'agreuja fan d'aquests ens, a diferència dels 
ajuntaments, que tan mermada veuen la seva autonomia i tan dependents resulten de 
les entitats supramunicipals, entorns idonis per a aquesta opacitat i aquestes males 
praxis, com el clientelisme polític i el baix rendiment de comptes. 
Un cop més, doncs, ens cal manifestar, d'acord amb el que de fet ja estableix l'Estatut 
d'autonomia, que aquesta institució s'hauria d'extingir. I tanmateix, mentre això no 
passi, hi som i hi serem. I davant la continuïtat de l'equip de govern que ja coneixem, 
la nostra posició continuarà també sent la que coneixeu, basada en la fiscalització, 
l'exigència i la proposició constructiva d'alternatives des de l'independentisme i 
l'esquerra transformadora. És per visibilitzar això que hem optat per presentar i votar 
un candidat propi des de la humilitat, però també amb tota la convicció, estem 
convençuts que la presència de la Unitat popular aquí i a les institucions que ens 
afecten és més necessària que mai. Per què? Perquè és una evidència científica que 
la sequera o el rècords de calor que patim ara mateix són símptomes d'un canvi climàtic 
d'origen antropogènic a què és urgent fer-hi front, mitigant-lo i adaptar-nos-hi amb 
mesures contundents de les quals estem molt lluny. Perquè se'ns vol vendre que això 
ho farem amb una falsa transició verda a base de macroprojectes en benefici dels de 
sempre, que trinxen i hipotequen el territori, i sense que s'aconsegueixi i ni tan sols es 
persegueixi la imprescindible reducció de consum energètic, començant per un urgent 
nou model de mobilitat pel qual no es vol apostar. Perquè mentre sentim declaracions 
de bones intencions en aquest àmbit, aquesta casa se suma a l'impuls d'operacions 
especulatives, empobridores i absolutament irresponsables ecològicament, com els 
que motiven el projecte per la Raider Cup a Caldes de Malavella o, anteriorment, la 
candidatura dels Jocs Olímpics del Pirineu. 
Perquè vivim moments de clara negació de la nostra sobirania i de regressió en drets 
socials, laborals i de respecte a la diversitat, i els drets civils i polítics més bàsics. Una 
situació que, si bé és evident que pot empitjorar greument aquest mateix diumenge, ja 
la patim de l'autoerigit com el govern espanyol més progressista de la història, amb 
atacs continuats a la nostra llengua com el del TSJ ahir mateix contra l'escola catalana, 
amb una ministra autodenominada socialista que apunta als setanta anys com a edat 
de jubilació, o amb nous casos de repressió cruenta que no deixen de succeir-se. Tota 
la solidaritat, també des d'aquí, a tots els companys que han patit la infiltració miserable 
i recentment descoberta d'una agent policial espanyola a l'esquerra independentista 
d'aquesta ciutat. Per tot això, és necessària, diem, la presència de la Unitat Popular, 
perquè cal que se senti la veu de tots aquells que no estem disposats a claudicar en la 
defensa de l'alliberament nacional i de la justícia social, del territori i del medi, de 
l'alliberament sexual i de gènere, dels drets de les persones migrants i del compromís 
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internacionalista. Perquè tenim dret a vides dignes i amb futur en un país lliure. I per 
nosaltres, aquest és un plantejament tan radical com bàsic i innegociable. La CUP, com 
sempre, fiscalitzarà i proposarà. Segons es plantegi i avanci el nou govern, mirarem, 
anirem veient si ens podrà trobar al costat, com sincerament desitgem, o bé de cares. 
Moltes gràcies. Visca la terra i visca els Països Catalans.” 
 
El senyor Juli Fernández Iruela pel grup del Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC-
CP) pren la paraula i diu: 
 
“Moltes gràcies, senyor president. En primer lloc, salutacions a tota la gent que ens 
acompanya del públic, especialment a tots els expresidents d'aquesta corporació que 
tenim aquí, és d'agrair que ens acompanyin avui. A tots els meus companys de partit 
que també ens acompanyen avui, a tots els que avui hem tingut el privilegi de poder 
constituir-nos com a diputats provincials i diputades, que crec que és un privilegi de 
qualsevol càrrec electe. Felicitar el president pel seu nou nomenament i, per extensió, 
a tots els diputats i diputades que avui formem part d'aquesta corporació. El nostre grup 
passa de quatre a cinc diputats, i això posa de manifest que hem fet un millor resultat 
en aquestes eleccions municipals que no pas el 2019. I això també, evidentment, ens 
incorpora una realitat afegida d'intentar treballar en la mateixa línia que havíem treballat 
en l'últim mandat per intentar fer propostes en positiu. Iniciem un mandat que confio, ja 
s'ha dit aquí, confio, espero que sigui diferent del que acabem de deixar, sobretot pels 
temes que ens han afectat. El tema del Glòria, la pandèmia, una guerra que ningú la 
volia, o només la volia un que està per allà, perquè això evidentment ha tingut 
conseqüències per a la població. Esperem que aquest mandat que iniciem sigui 
diferent, però evidentment, tot i que sigui diferent, tindrem els mateixos reptes, 
nosaltres, que és treballar pels ajuntaments, i que vol dir treballar per a la ciutadania. 
Perquè en definitiva, els ajuntaments són l'administració més propera i nosaltres donem 
servei a aquests ajuntaments. Per tant, nosaltres no tractem directament amb els 
ciutadans, però sí amb les corporacions locals, i hem d'assumir reptes que són similars 
als que teníem. Jo crec que els reptes quant a la modernització de les mateixes 
administracions locals, cal que estiguem amb ells. La gestió diferent de recursos 
naturals, és obvi. Qui ho negui, no sé com qualificar-lo. Estem davant d'una situació de 
canvi climàtic, és evident, i per tant, caldrà fer propostes diferents de gestió de recursos 
naturals. I també segurament que haurem d'anar per una proposta molt més d'un 
urbanisme més responsable, que no vol dir no créixer, sinó segurament créixer de 
forma diferent. Segurament que els paràmetres que hem tingut els últims anys ja no 
són equiparables en aquests moments i caldrà reflexionar. Crec que el millor actiu que 
tenim a les comarques gironines és el nostre territori i paisatge, i això cal fer una aposta 
decidida, ja dic, per protecció. El nostre grup no parla mai de decreixement, perquè el 
decreixement ja sabeu el que ens comporta. Parlem d'un creixement diferent i que 
caldrà revisar algunes fórmules de creixement els últims anys. 
Per tant, caldrà també, segurament, afrontar un dels reptes per estar al costat [...] el 
tema de l'accés a l'habitatge. És un drama, el tema de l'habitatge. Per tant, aquí a la 
corporació, en aquest últim mandat ja hem fet un gran esforç i confio que això també 
ho seguim treballant, però també serà una qüestió a tractar de cara als ajuntaments. 
L'atenció a la gent gran, també un repte de futur, perquè també la població cada vegada 
està més envellida i això fa que haguem de ser capaços d'adequar serveis per donar 
resposta. En definitiva, tot allò que fa referència al que és el mateix espai públic del que 
la Diputació és responsable, com en el tema de carrers, carreteres que aquí sovint s'ha 
qüestionat. Evidentment, l'obligació de la Diputació és que les carreteres siguin segures 
més enllà de si cal ampliar-les o no, que això podria ser un altre debat, però les que 
tenim han d'estar segures. Per tant, si cal fer actuacions, fem-les amb el màxim consens 
del territori. I també hem de ser capaços, segurament, d'afrontar el que jo vull anomenar 
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una ambició de la nova governança. Jo crec que la ciutadania ens demana més 
transparència, ens demana més participació, ens demana més proximitat, ens demana 
que estiguem al costat dels ciutadans. I crec que això també és una reflexió que afecta 
aquesta corporació, però també totes les institucions, sobretot de l'àmbit local. 
Per tant, jo crec que el nostre grup pensa que aquests són reptes que teníem, que els 
tenim, que caldrà seguir treballant per intentar donar-hi resposta. I el nostre grup ve 
aquí amb la clara voluntat d'ajudar. Jo crec que hem demostrat en aquest últim mandat 
que hem estat un grup propositiu, que hem fet propostes concretes, que mai hem vingut 
a fer aquí un debat partidista i localista, que crec que n'hem d'intentar defugir. Aquí 
venim a fer debats de la corporació. No venim a traslladar els debats dels municipis a 
la Diputació. És un greu error. Aquí venim a debatre temes d'interès general de la 
província i, per tant, aquests debats més en clau de ciutat o de poble, que es facin en 
cada plenari de cada poble. No cal portar-los aquí, perquè això d'alguna manera 
distorsiona la nostra mateixa funció. Per tant, nosaltres venim aquí a seguir treballant i 
ajudant, disposats a donar resposta a aquests reptes que abans he assenyalat, amb 
responsabilitat, amb compromís i amb un debat rigorós i objectiu. En definitiva, venim 
a fer política útil, política útil, que és aquella que, sense cridar molt, som capaços de fer 
coses per donar resposta al que la gent necessita. La gent no necessita que els polítics 
i les polítiques ens barallem. No ho necessita. La gent necessita que vinguem aquí a 
fer propostes de màxims o de mínims. La gent necessita que puguem fer propostes 
rigoroses, objectives i que puguem donar resposta a les seves necessitats. Per tant, 
aquesta és la nostra ambició com a grup de la Diputació, de mà estesa amb aquests 
reptes. Vostè ja ho sap, que en els temes d'importància, sempre hem estat al costat del 
govern. Evidentment, vostès, aquest govern, el govern que surt avui, és un govern, per 
a nosaltres, molt legítim, evidentment, en fan l'opció de reeditar un acord polític que 
més o menys ja es preveia, perquè evidentment, si dues formacions polítiques han 
governat i més o menys el govern ha funcionat relativament, és molt difícil plantejar-
nos que vostès, d'alguna manera, ho haguessin fet diferent. Evidentment, la nostra 
obligació era proposar algun tipus de pacte, perquè era possible aritmèticament. En 
altres moments, segurament que aritmèticament no ho era, però quan és 
aritmèticament possible, l'obligació de qualsevol formació política és intentar-ho. No ha 
estat així. En qualsevol cas, vostè sap que vostè també és el meu i el nostre president. 
I igual que el govern també serà el nostre govern. Intentarem fer aquelles propostes en 
positiu perquè tota la institució surti guanyant i, si surt guanyant institució, també en 
sortiran guanyant els ajuntaments i, per extensió, els ciutadans i ciutadanes de cada 
poble. Per tant, moltes gràcies.” 
 
Pel grup d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM) pren la 
paraula el senyor Pau Presas i Bertran que diu el següent: 
 
“...[Se sent parlar algú de fons, sense micròfon]... el pacte pel qual el passat mandat 
vam compartir govern i vam compartir també responsabilitats de la Diputació de Girona. 
I és que quan hem fet balanç del passat mandat, alguns diputats que m'han precedit 
ho han comentat, malgrat haver hagut de tirar endavant les nostres responsabilitats 
enmig de situacions que esperem que no es tornin a repetir, com una pandèmia o els 
efectes també d'un temporal molt superiors als que estàvem acostumats, vam complir 
la nostra tasca, que és estar al costat, acompanyar els ajuntaments de la demarcació 
de Girona en el seu dia a dia i en els reptes que han d'afrontar. I això, crec que 
sincerament, ho hem aconseguit i ho hem fet sense estridències, treballant dia a dia i 
amb un govern fort i ampli que dóna resposta a totes les necessitats dels ajuntaments 
de tota la demarcació de Girona i que representa també, creiem, la voluntat de la gran 
majoria de gironins i gironines. L'acord de govern entre Junts i Esquerra té l'objectiu de 
seguir aquesta tasca iniciada en moltes de les àrees de la Diputació de Girona per ser 
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una eina útil i al servei dels ajuntaments de la nostra demarcació. I per ser útils, cal que 
donem resposta a les seves necessitats. En un context com l'actual, l'objectiu de les 
administracions ha de ser el de donar un bon servei a la ciutadania de tota la 
demarcació i això suposa reptes, reptes a nivell d'equilibri territorial, reptes a nivell 
mediambiental, però també reptes a nivell empresarial i a nivell social, per tal de donar 
eines, les eines i els serveis necessàries perquè els ajuntaments d'arreu de la 
demarcació, des del més petit fins al més gran, puguin fer-ho. Perquè independentment 
del lloc on decideixi viure una família o el lloc on decideixi, un autònom, ubicar el seu 
negoci, tingui un ajuntament i un ajuntament amb capacitat per donar resposta a les 
seves necessitats, independentment de la comarca o independentment de la mida del 
municipi on sigui. I això que acabo de dir, crec que és especialment important perquè 
marca quina és la nostra línia de treball i els nostres objectius, que és treballar per les 
comarques gironines, els seus ajuntaments i el benestar de tota la seva gent. Per això, 
a la Diputació cal que seguim treballant per donar eines als ajuntaments que garanteixin 
aquest equilibri territorial, que garanteixin gaudir d'unes infraestructures segures i en 
condicions, serveis i recursos, també als ajuntaments i a la ciutadania per acompanyar-
los en els processos d'implementació d'energies renovables, millora de l'eficiència 
energètica per fer front a la situació d'emergència climàtica. Seguir impulsant també 
polítiques d'habitatge, de salut pública, d'acompanyament també a la gent gran d'arreu 
de la demarcació de Girona, i també al costat de moltes iniciatives culturals, que sense 
el suport de la Diputació no serien possibles. Seguint la tasca també iniciada fa molts 
anys de conservació del patrimoni històric de la demarcació i també la tasca molt 
important que fem col·laborant i sent part activa de bona part de la conservació i 
preservació del patrimoni natural de la nostra demarcació, tant sigui de forma directa 
com participant a través dels diversos consorcis i ens gestors d'aquests espais.  
I tot això, fent-ho des de la proximitat, centrant-nos en donar el servei als micropobles, 
estant al costat i treballant amb els agents econòmics i socials de la demarcació per 
col·laborar per tirar endavant totes aquelles iniciatives que donin llocs de treball i 
benestar a la nostra demarcació, i acompanyant tots els ajuntaments en les seves 
necessitats perquè puguin tenir també solució i resposta als seus reptes de futur i 
estratègics. I tot això, fent-ho sempre donant suport i defensant les institucions del 
nostre país. El dret a l'autodeterminació de Catalunya, la llengua catalana i la igualtat 
d'oportunitats. Moltes gràcies i, simplement, acabar desitjant un mandat ple d'encerts i 
bona feina a tothom. Molt bon dia, gràcies.” 
 
Tot seguit pren la paraula la senyora Maria Àngels Planas Crous en nom Junts per 
Catalunya (JxCat) que té les paraules següents: 
 
“Bé, molt bon dia a tothom. Moltíssimes gràcies, senyor president, expresidents, 
diputats, diputades, autoritats, treballadors i treballadores de la corporació, gironins i 
gironines. Acabem de ser testimonis de la concepció de la constitució de la nova 
Diputació de Girona per al mandat 2023-2027. La nostra és una institució amb una 
llarga història del servei dels veïns i veïnes, 221 municipis de la nostra demarcació. A 
tots, i especialment a les persones que n'han format part durant aquests darrers quatre 
anys, els vull agrair la feina feta, la professionalitat i l'entrega en moments que han 
hagut de fer front a necessitats canviants i adversitats. Per als diputats que repeteixen, 
els desitgem que siguin quatre anys profitosos en què puguin culminar els projectes ja 
engegats i iniciar-ne de nous. Als qui s'estrenen en aquesta nova responsabilitat, els 
desitgem molta sort i encerts en l'exercici d'aquesta tasca del servei als gironins i 
gironines.  
Aquests propers quatre anys tindrem una corporació que combinarà el bagatge i el 
coneixement de l'experiència, i l'impuls de la renovació. Novament, tindrem un govern 
de coalició de Junts i d'Esquerra, i això és una gran notícia, perquè és un govern de 
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dinou diputats de vint-i-set, un govern fort que suma els dos principals partits de les 
comarques gironines i, per tant, un gran nombre d'alcaldes, d'alcaldesses, regidors, 
regidores i municipis. El nostre seguirà sent, però, un govern obert a la resta de forces 
polítiques amb representació d'aquesta corporació, perquè, tal i com hem fet en aquest 
darrer mandat, la nostra voluntat és tenir mà estesa i aconseguir el màxim diàleg i 
consens possible amb els Independents de la Selva, Baix Empordà, la CUP i també 
amb el PSC. 
La Diputació de Girona fa una tasca clau en els nostres ajuntaments i en els consells 
comarcals, ajudant els locals a materialitzar els seus projectes, inversions i polítiques 
públiques. Donem una quantitat de serveis notable al món local, al teixit associatiu i a 
la ciutadania en general, en àmbits molt diversos com és la promoció econòmica, 
l'habitatge, l'educació o la cultura. El compromís també amb la sostenibilitat o noves 
polítiques, serveis i línies de subvenció al suport del món local. Com a institució, podem 
ser d'ajuda a través de les subvencions del Fons de Cooperació, però més encara a 
través de la prestació de serveis. Un acompanyament que és determinant en una 
demarcació on el gruix, la immensa majoria dels nostres municipis, són petits i mitjans. 
I al capdavant de la Diputació hi tindrem el president, en Miquel Noguer, que vull felicitar 
per la seva reelecció. Moltes felicitats, president. Sota el seu lideratge, amb un tarannà 
conciliador i que ha donat prioritat a l'ampli acord en la presa de decisions, la Diputació 
ha estat al servei dels ciutadans i ciutadanes de les comarques gironines, 
desenvolupant una tasca de gran valor en el temps de creixent complexitat en els 
nostres municipis. La figura del nostre president encarna un estil gironí de fer política 
que recull allò que ens defineix, la dedicació, la vocació de servei, la visió [00:58:00] 
estratègica o unida a la política del dia a dia, ha encapçalat la institució en un mandat 
en què ha hagut de fer front a dues emergències sense precedents: a l'embat del 
temporal Glòria i, posteriorment, a la pandèmia de la COVID. Un període en què, com 
a Diputació, hem hagut de donar respostes a reptes i a situacions que ni ens havíem 
plantejat. Els ajuntaments van haver d'endarrerir la recaptació dels impostos, si ho 
recordeu, i el Xaloc els va ajudar a fer-ho i a tirar endavant econòmicament. Vam 
adquirir material: mascaretes, gel hidroalcohòlic i tests en el moment que eren 
determinants per al nostre dia a dia, encara que ara sembli que queda molt lluny. La 
taula per la COVID amb tots els grups polítics representats en el plenari va mobilitzar 
més de 35 milions d'euros per fer front a aquesta crisi sanitària. Aquest període ens va 
posar a prova com a institució i n'hem extret grans aprenentatges que ens han permès 
millorar i avançar. Recordar també que la Diputació ha estat la primera catalana i la 
cinquena de les primeres de l'Estat en alinear el seu pressupost amb l'objectiu de 
desenvolupament sostenible, el que diem ODS a l'Agenda 2030 de les Nacions Unides. 
Aquesta actuació s'emmarca en un procés de transformació de la institució per tal que 
la sostenibilitat econòmica, la social i el mediambiental en siguin elements troncals, 
creant una línia d'ajuts en formació i un servei d'assessorament tècnic per als 
consistoris i els consells comarcals per tal d'ajudar-los en aquest procés. En els propers 
quatre anys ens esperen uns grans reptes que resumiré a continuació. Disposar d'una 
administració moderna, oberta, eficient, amb alguns professionals ben qualificats, 
compromesos i ben valorats, que els tenim, posant també l'accent en la transparència, 
la participació i el bon govern, i que la ciutadania conegui la institució encara més. 
Cooperar amb el món local i particularment, poder seguir incrementant els fons que hi 
destinem. Refermar també l'aposta contra el canvi climàtic impulsant energies 
renovables i la sostenibilitat. Fer les inversions necessàries a la xarxa viària i als 
equipaments. Treballar pel reequilibri territorial, la promoció turística i la dinamització 
econòmica del territori, i donant a la dimensió social la importància que es mereix en 
els àmbits d'habitatge, la salut pública, la lluita contra les desigualtats o les polítiques 
de reactivació de l'economia i de generació d'ocupació, entre altres. Incrementar també 
els serveis que prestem als nostres ajuntaments, col·laborar amb la societat civil i la 
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resta d'entitats i institucions de la demarcació, i continuar amb una tasca d'impulsar 
cultura i educació amb inversions en els nostres equipaments.  
El Patronat de Turisme Xaloc, Dipsalut, el Conservatori, la Casa de la Cultura, els 
consorcis Semega i Sumar són ens i organismes que hem de seguir coordinant i que 
actuen com a peces clau per al desenvolupament del nostre territori. La Diputació, 
recordem-ho, ha de ser una eina al servei dels gironins i gironines, dels nostres 
ajuntaments, dels consells comarcals, una institució de referència que camini al seu 
costat. En aquest nou mandat que comença, seguirem treballant per fer avançar la 
nostra demarcació, avançant-nos, adaptant-nos als importants reptes que tenim davant 
com a societat i també com a país. Construïm entre tots un territori amb més 
oportunitats per tal que les persones que hi visquin puguin desenvolupar el seu projecte 
de vida en plenitud. Moltíssimes gràcies.” 
 
Intervé, per acabar, el president senyor Miquel Noguer Planas i fa les manifestacions 
següents: 
 
“Moltes gràcies, senyora Planas. Per acabar, faré el meu parlament, no sense saludar 
les autoritats que ens acompanyen: l'alcalde de Girona, el senyor Lluc Salellas, qui 
també fou diputat d'aquesta corporació, com ha recordat el diputat de la CUP. També 
el senador, el senyor Matamala, el senyor Lamuà, com a diputat al Congrés dels 
Diputats. També el subdelegat del Govern de l'Estat i, en representació del govern del 
nostre país, de la Generalitat de Catalunya, també la delegada del Govern a la 
demarcació de Girona, la senyora Cañigueral, i el senyor Castells, delegat del Govern 
per l'Alt Pirineu i Aran. Tots benvinguts. També una salutació cordial als diputats al 
Parlament de Catalunya, diputats i diputades, la senyora Paneque, el senyor Orobitg, 
el senyor Morell i el senyor Vergés. Gràcies també per ser-hi a tots els alcaldes i 
alcaldesses que avui ens acompanyeu, regidors i regidores a diferents municipis, els 
presidents i presidentes dels consells comarcals, que també l'enhorabona perquè han 
pres possessió aquesta setmana, excepte el president del Consell Comarcal de la 
Garrotxa, que ho farà properament i serà l'última institució que, després de les eleccions 
municipals, prendrà possessió, que em sembla que ho fareu el mes que ve, si no vaig 
errat. També, en tot cas, als diputats de la Diputació de Girona del mandat passat que 
també ens acompanyeu. Gràcies per ser-hi. Gràcies per la feina. 
També els expresidents de la Diputació: els senyors Vidal i Gayolà, Arnau Macias, 
Pàramo, Giraut i Vila, que ens acompanyeu també avui, que és un plaer que els que ja 
heu estat presidents d'aquesta casa, avui també sigueu aquí acompanyant-nos, com 
sempre feu, sempre que podeu. Tenim el vostre escalf. També els representants del 
teixit econòmic, social, cultural i esportiu de la ciutat, de la demarcació, perdó. També 
amb el senyor Jaume Fàbrega, també com a president de la Cambra de Comerç al 
capdavant. També a tots vostès, moltíssimes gràcies, a la gent del món del turisme, del 
món dels sindicats, del món també de la banca, de les empreses de serveis, dels clubs 
esportius... En definitiva, a tota una sèrie de gent que ens acompanyeu avui. Els mitjans 
de comunicació, també, els representants dels cossos i forces de seguretat i 
emergències, que també ens acompanyen. El mossèn Giol, com a delegat en funcions 
del provicari general del Bisbat de Girona, també moltes gràcies. A la gent del grup 
institucional de la Diputació de Girona en representació de tots els treballadors i 
treballadores de la casa. També una especial salutació a tot el personal, no només de 
la Diputació, sinó de tots els seus organismes autònoms. També a les famílies dels 
nostres diputats i diputades elegits, que també ens acompanyeu. Moltíssimes gràcies 
per ser-hi. També a tota la gent que ens acompanyeu, senyores i senyors, molt bon 
dia. Moltes gràcies per ser-hi. Voldria també, abans de començar, fer un reconeixement 
i un record a tots els diputats i diputades que hi ha hagut en aquesta casa i que els 
últims quatre anys han faltat, ens han deixat. I una menció especial avui, que també 
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ens ha deixat el diputat, el que va ser diputat, el senyor Miquel Callís, que avui ha 
traspassat, aquesta matinada, i en tot cas, un record sincer per ell i les seves famílies, 
i per totes les famílies i els diputats i diputades que hi ha hagut en aquesta casa al llarg 
d'aquests anys.  
És la tercera vegada en només sis anys que em toca pronunciar aquest discurs de 
presa de possessió de president de la Diputació de Girona. El juliol del 2018, per 
nomenament natural, després de ser-ne vicepresident del senyor Pere Vila, a qui vaig 
substituir ara fa quatre anys arran dels resultats de les eleccions municipals del 2019, i 
avui novament per la voluntat popular expressada a les eleccions locals del proppassat 
28 de maig. I he volgut fer aquesta referència personal per manifestar-los que, també 
per tercera vegada, sento la mateixa il·lusió de les dues vegades anteriors, per diverses 
raons que els vull explicar. Primer per l'honor d'haver rebut novament l'encàrrec i 
disposar de la confiança d'una majoria del plenari. El passat mandat, l'acord de govern 
entre Junts i Esquerra Republicana va funcionar, com també s'ha explicat molt bé, i per 
això hem pensat que allò que funcionava no ho havíem de tocar i l'havíem de reeditar. 
Vull fer constar el meu agraïment personal per la confiança i el suport de tots els grups 
que m'han donat suport, els grups que farem el govern d'Esquerra Republicana i Junts, 
i també el grup d'Independents per la Selva i de Tots per l'Empordà.  
En segon lloc, perquè sóc molt conscient que avui renovo un compromís i assumeixo 
una responsabilitat que és hereva d'una llarga història d'aquesta corporació de fa més 
de dos-cents anys. Primer, amb aquella primera Diputació de Girona sorgida de la 
subdivisió de la Diputació de Catalunya que les Corts de Cadis de 1812 havien instituït 
i que va agafar forma deu anys després, concretament el 13 de maig de 1822, que 
aquesta efemèride la vam celebrar, que va néixer en un pis del número 7 de la plaça 
del Vi d'aquí a la ciutat de Girona. La primera Diputació democràtica, de la democràcia 
de la història més recent, com saben, va tornar a ressorgir a partir de l'any 1979 amb 
l'arribada dels primers ajuntaments democràtics. Per tant, som nosaltres, hereus de tots 
ells, dels que van sorgir a partir del 1979.  
En tercer lloc, la meva íntima il·lusió per aquest nou mandat és la de continuar teixint 
en positiu amb tots vostès, diputades i diputats, un estil de fer política basat en l'acord, 
el consens, la transparència i les complicitats, Allò que algú va qualificar en temps de 
l'enyorat president Salvador Carrera, un estil gironí de fer política, com també crec que 
s'ha mencionat. 
És cert que les coses han canviat molt en gairebé quaranta-cinc anys a la nostra 
societat. Moltes per bé i algunes tenen encara un ampli camí de millora, basades en 
aquells valors que ens van ensenyar els nostres avis i els nostres pares en moments 
molt durs i sacrificats. Gràcies a aquells valors i al seu esperit de superació, les 
generacions que hem seguit al seu darrere hem pogut gaudir d'un millor benestar i 
d'esperança. N'estic convençut que la Diputació de Girona hi ha contribuït 
decisivament, hi ha contribuït mantenint el llegat rebut gràcies a l'esforç de moltíssimes 
persones, tant de l'àmbit públic com del privat, i adaptant-lo als nous temps i a les noves 
necessitats que avui ens toca viure. Per això, els demano novament i en base a aquests 
mateixos valors de què parlava, que siguem capaços d'atendre els nous reptes que 
se'ns presentin i fer-ho buscant l'acord, la coincidència, més que no pas posant el focus 
en la legítima discrepància. Penso que aquestes tres raons són suficients: l'honor de 
servir la institució des del compromís i la responsabilitat, reconeixent-nos hereus d'una 
història treballada amb molts esforços i treballar amb l'afany d'arribar a grans 
consensos sobre aquelles qüestions amb les quals n'estic segur que ens identifiquen. 
Aquí ho sabem, sempre m'hi trobaran, em coneixen sobradament i confio que tots 
plegats anem a una per ajudar el progrés i el desenvolupament dels 221 municipis que 
conformen les nostres comarques i les més de 880.000 persones que hi viuen. Com 
ens agrada dir, la Diputació de Girona és un ajuntament d'ajuntaments. Aquesta és la 
nostra vocació, i lleials a aquesta nostra raó de ser, per això estem aquí, per treballar i 
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per esforçar-nos en que cap municipi de la nostra demarcació quedi enrere, del més 
petit al més gran. Per a la Diputació, tots són importants.  
Permetin-me que em refereixi per uns minuts el que ha suposat el mandat 2019-2023. 
Aquest no ha estat un mandat qualsevol. Com s'ha dit i s'ha reiterat, ha estat un dels 
mandats més durs que ha viscut segurament la institució, el mandat en què vam haver 
d'afrontar les conseqüències destructores del temporal Glòria. Recordin, gener del 
2020, que vam patir com a societat i d'una forma especial molts municipis de la nostra 
demarcació. També ha estat el mandat de la crisi sanitària provocada pel coronavirus, 
de la qual encara avui molts ciutadans, entitats i empreses en pateixen les 
conseqüències. Una experiència terrible, una vivència profundament trista. La COVID-
19 va dur la Diputació a estrènyer, com s'ha dit també, encara més els vincles amb els 
ajuntaments, sobretot amb aquells més petits i més mancats de recursos. Des d'aquí, 
un cop més, vull agrair l'esforç de milers de professionals de la salut i de l'ensenyament, 
dels funcionaris i de les policies, i d'altres servidors públics i treballadors que van fer 
possible i l'impossible també, per mantenir tots els serveis actius, encara que fos 
telemàticament. 
També des de la Diputació i des dels ajuntaments gironins es van impulsar polítiques i 
es van atorgar ajuts perquè els sectors econòmics més perjudicats per la pandèmia 
poguessin remuntar una situació que va portar molts empresaris a abaixar la persiana 
per sempre. No oblidem que la crisi sanitària va ser també una crisi econòmica i social 
en què tots els sectors d'activitat van patir molt, inclosos el turístic, el cultural, l'esportiu, 
i que va afectar d'una manera notòria els nivells d'ocupació, cosa que hem treballat tots 
plegats per revertir. Els dos últims anys han estat els anys de l'impuls i la recuperació, 
de l'esperança per tornar a la normalitat. Però el context global no ens ha afavorit. La 
guerra d'Ucraïna, la forta pujada dels preus i el continuat increment dels tipus d'interès 
per contenir la inflació posen encara avui l'economia en risc. Fins i tot la sequera, les 
pedregades inesperades fruit del canvi climàtic, que no el podem oblidar i que no 
podem amagar, estan perjudicant un sector econòmic tan bàsic per les comarques 
gironines com és el sector agroalimentari. Els nostres pagesos i ramaders es troben 
avui en una situació més dèbil, una situació que ha dut el sector primari al límit de la 
seva capacitat de resistència. 
Per aquest motiu, des de la Diputació de Girona hem impulsat campanyes per afavorir 
el consum de proximitat i posar en valor el producte local, amb l'impuls que ha suposat 
també el segell de qualitat agroalimentària Girona Excel·lent, que fa pocs dies van 
celebrar precisament el desè any i la cinquena atorgació d'aquest segell. I és que no 
ens podem permetre de cap manera que la pagesia, castigada severament per la 
sequera, acabi de convertir-se en residual. Les polítiques de desenvolupament 
econòmic han estat una línia estratègica d'aquesta Diputació i ho continuaran essent, 
buscant sempre l'equilibri entre les necessàries polítiques socials d'atenció als més 
vulnerables i les imprescindibles polítiques de creixement sostingut i sostenible. Ens 
trobem en ple estiu i dins d'aquest context de desenvolupament econòmic que 
promovem, el Patronat de Turisme Costa Brava-Girona té més sentit que mai en la 
seva tasca de promoció del territori, i no només des de la vessant turística estacional, 
sinó per consolidar els nostres serveis turístics i culturals, i per promoure els productes 
i els productors arrelats al nostre territori durant tot l'any. La tasca de la Diputació de 
Girona, com saben, abasta molts més camps, com el de la salut pública, l'habitatge, les 
infraestructures, la cultura, l'esport, el patrimoni natural i totes aquelles prioritats que 
ens va marcant el món local. No cal que els digui que vivim en un territori privilegiat 
dins del conjunt de Catalunya, per moltes raons que no cal que subratlli, perquè les 
coneixen vostès sobradament. Hem de continuar sent-ho, i aquí també, la Diputació de 
Girona hi té molt a dir, hi té molt a dir en el creixement ordenat, respectuós amb el medi 
i amb les persones que hi viuen, fomentant una indústria turística de qualitat que 
incentivi el turisme sostenible, familiar i generador de riquesa. Hi tenim molt a dir 
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posant-nos al costat de tantes i tantes iniciatives privades que han aconseguit que la 
demarcació de Girona sigui un referent turístic, gastronòmic i cultural de primer ordre 
tot l'any, per posar-ne només alguns d'exemples que crec que són indiscutibles.  
No em vull estendre més en el que fem, perquè tots vostès no només ho coneixen, sinó 
que han estat o en seran part activa des d'aquesta corporació. Sí que em vull referir, 
abans d'acabar, al tarannà que penso que ha d'impregnar totes les nostres actuacions. 
En començar ja m'hi referia i ara hi tornaré abans de finalitzar. Buscar grans espais 
d'acord, no només ens ho hem d'imposar, és el que ens exigeix el conjunt de la 
ciutadania. De fet, si mirem enrere, els grans acords han caracteritzat sempre el 
tarannà d'aquesta corporació. La força de moltes decisions i la seva durada al llarg del 
temps es fonamenta en la base àmplia en la qual han estat preses. També hem de ser 
capaços de projectar grans acords de cara als reptes més globals fora dels límits de 
les comarques gironines. En aquest sentit, Catalunya és la nostra segona pell i des 
d'aquí, en aquest dia solemne per aquesta institució, proclamo el meu i el nostre ferm 
compromís de treballar incansablement pel restabliment dels nostres drets, tant civils 
com polítics. El compromís total, absolut i sense fissures en la defensa dels drets 
fonamentals assolits en els àmbits social, cultural i lingüístic a les comarques gironines 
i en el conjunt del país. D'aquí a quatre dies, diumenge que ve, hi haurà eleccions 
generals i els ciutadans estarem de nou convocats per votar. Espero que hi hagi una 
altíssima participació i que la ciutadania de les nostres comarques dipositi el seu vot a 
l'urna pensant en tot el que hem conquerit en democràcia i en la lluita de tantes i tantes 
persones per aconseguir-ho. Pensant també que el nostre vot per al Congrés i el Senat 
espanyols tindran directa o indirectament una repercussió en cada municipi i en cada 
comarca de la nostra demarcació. Amb aquesta confiança, els demano que ens posem 
a treballar novament, senyores diputades i diputats que hem estat elegits i que avui 
hem pres possessió, tant els que hi érem com els que s'han incorporat de nou, 
novament amb el desig per a totes i per a tots dels millors encerts en la seva tasca en 
aquesta corporació i, evidentment, en la seva vida personal. Moltíssimes gràcies.” 
 
Una vegada acomplert l’objecte de la sessió el president la dóna per acabada, essent 
dos quarts menys cinc minuts de dues del migdia, de la qual, com a secretari, 
CERTIFICO. 
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